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Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta torsdagen den  
22 maj 2025 kl 15:00 – 16.10 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 8-14 
 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), samhällsbyggnadsnämnden  
Andreas Ejderland (M), kultur- och fritidsnämnden  
Christina Franzén (S) ersätter Åke Johansson (KD), nämnden för arbete och lärande 

 

Ersättare Tomas Öhling (M), samhällsbyggnadsnämnden  

Representanter från 
referensgruppen 

Anders Snygg, HRF 
Charlotte Bengtsson, FUB 
Helen Gustavsson, SRF 
Tommy Bolander, NEURO  
Lena Johansson, REUM  
 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, verksamhetsutvecklare kommunledningsförvaltningen 
Emma Nord, kommunvägledare kommunledningsförvaltningen 
Lucas Herngren, verksamhetschef omsorgsförvaltningen 
Fredrik Rosendahl, Utvecklingschef Allbohus 
Sara Mattisson, projektledare samhällsbyggnadsförvaltningen § 11 

 

  

Justeringens tid och plats  

Digital justering av protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum via Visma Addo 
   Utsedd att justera: Lena Johansson, REUM  

  

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  

 Emma Nord  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Lena Johansson, REUM  
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KTR § 8 

Närvaro 

Närvarande ledamöter, representanter från funktionshinderorganisationerna/-
föreningarna och övriga närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 9 

Val för justering 

Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Lena Johansson, REUM,  
kan utses som justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Lena Johansson, REUM, som justerare.  
 

KTR § 10 

Godkännande av dagordning 

Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas, med 
förändringen att information från AllboHus Fastighets AB utgår från dagordningen 
och ny punkt 5 läggs till ”Information ombyggnad av stationsområdet, Alvesta”: 

1. Närvaro 

2. Val för justering 

3. Godkännande av dagordning 

4. Information från AllboHus Fastighets AB, utgår 

5. Information ombyggnad av stationsområdet, Alvesta 

6. Aktuellt från nämnderna 

7. Referensgruppens ärenden 

8. Övriga ärenden 

 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen. 

 

KTR § 11 

Information ombyggnation av stationsområdet, Alvesta 

Sara Mattisson, projektledare samhällsbyggnadsförvaltningen, informerar 
tillgänglighetsrådet kring ombyggnation Alvesta Resecentrum/Stationsområdet.   

Tidsplanen för 2025; Projektering, Ansökan om trafiksäkerhetshöjande bidrag 
Samordning, Utredning VA, Övertagande parkering Sköldmön. För 2026 och 2027; 
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Eventuell sanering och fortsatt projektering.  
 
Sara visar vidare ett skissförslag.  
Det finns förslag på tavla med digital info när man väntar inkommande tåg/buss, 
även förslag på att inte ha några parkeringsplatser utanför kommunhuset.  
Man har utökat med cykelparkeringar. En tillgänglighetskonsult har varit med och 
tittat på synstråk/ledstråk så att de är så optimala som möjligt.  
Det blir 10 parkeringar till hemtjänstens hus och Sköldmön ökar från 27 till 29 
parkeringar.  

Fråga kring hur många handikapps-platser det blir kommer upp.  
Sara svarar: idag finns det tre på planen, det blir en ny på storgatan och en ny för 
kommunhuset så det kommer därför bli en mindre. Det är svårt att hitta platser 
nära nya entrén vid kommunhuset.  

 

KTR § 12 

Aktuellt från nämnderna 

Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  
 
 
Lars-Olof Petersson, omsorgsnämnden 
Ekonomi:  i våras togs beslut om att ta in konsult för kostnadsjämförelse med andra 
kommuner, utredningen är klar och rapporten kommer att presenteras för 
omsorgsnämnden nästa vecka 
LSS-boende Söderbacka är på gång, planen är att det ska vara klart 2026, ingen 
renovering påbörjad än 
Förvaltningen har fått i uppdrag att göra gruppbostad på Rönnedalsvägen 31, det 
handlar om 6 boenden.  
Sommaren 2025: Enligt se signaler man fått så ser det bra ut med vikarier, förra 
året såg värre till, i år är det bättre. Arbetsmarknadssituationen gör att 
omsorgsförvaltningen har det lättare med vikarier. 
 
Christina Franzén – nämnden för arbete och lärande: 
Det ska börja arbetas förebyggande mot kriminalitet 
Inga specialplaceringar för april men det är troligtvis på väg in 
Överskott på familjehemmen i egen regi 
Ett antal elever som går på IM finns en del frånvaro som ska tas tag i  
Stor kostnad för vanliga gymnasieskolan då många väljer dyra program.  
 
Andreas Ejderland – kultur- och fritidsnämnden: 
Hanaslöv- Ny nedfart som är påbörjad, skogen är avverkad. 
2025 fortsätter arbetet med belysning, elarbete, vatten mm 
Ställplatserna är klara och även nya toaletter.  
Skateparken var förorenad så den är sanerad, den kommer färdigställas inom kort 
men kommer inte bli i bruk förrän allt är klart hösten 2025 
Fritidsbanken fortsätter insamling, går bra, de ligger i fas.  
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Tomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden:  
Ny detaljplan för Gemlavägen, man vill förlänga gång och cykelbana. Kan ta tid, 
behövs pengar.   
Magasinet – borta vid SJ, bakom Bror Perssons - där vill man bygga ett större arkiv, 
det är förberett för det 
 
KTR § 13 

Referensgruppens ärenden 

Till dagens möte har nedanstående frågor och synpunkter inkommit efter 
referensgruppens möte 2025-04-30.  

1. Vid anställning av personal, för vilka kan man begära utdrag ur 
belastningsregistret för att förhindra att olämpliga får anställning? 

Thomas Haraldsson besvarar frågan: 

Inom kommunal verksamhet är det endast tillåtet att begära utdrag ur 
belastningsregistret i samband med anställning om det föreligger en uttrycklig 
lagstadgad skyldighet enligt lag. Vid kommunstyrelsens sammanträde den 3 
juni 2025 kommer ett förslag om riktlinje för begäran om utdrag ur 
belastningsregistret att behandlas. Utöver den skyldighet som finns enligt lag 
föreslås i riktlinjen att registerkontroll ska genomföras inför samtliga 
anställningar eller uppdrag som innebär regelbunden kontakt med barn. I 
riktlinjen föreslås även att registerutdrag för personal inom verksamheter som i 
sin tjänst eller i sitt uppdrag ska utföra vård- eller omsorgsinsatser i 
omsorgstagarens hem ska visas upp före anställning. 

 
2. Funktionsaktiviteter på kommunens hemsida. Vad har hänt eller inte hänt med 

uppdateringen? 

Lucas Herngren besvarar frågan:  
Projektet avseende uppdatering av information om funktionsstödets aktiviteter 
på kommunens webbplats har fortskridit enligt plan.  

Följande åtgärder har vidtagits: 

- Samverkan med kommunikationsavdelningen: Ett möte har hållits med 
kommunikatör för att samordna och planera nödvändiga uppdateringar. 

- Webbplatsuppdatering: Fritidssidan på Alvesta kommuns webbplats har 
uppdaterats. Nämndsekreteraren bistår vid behov med framtida 
uppdateringar. 

- Sociala medier: Fritidssamordnaren och dennes arbetsgrupp har tilldelats 
ansvar för hantering och uppdatering av Instagram-kontot i syfte att stärka 
kommunikationen och öka engagemanget. 

- E-tjänst för aktivitetsanmälan: Nämndsekreteraren har initierat dialog med 
Växjö kommun för att möjliggöra tillgång till deras e-tjänst för 
aktivitetsanmälan, med målsättning att integrera denna på Alvesta kommuns 
webbplats. 
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Slutsats: Projektet fortlöper enligt plan. Fokus framåt ligger på att färdigställa 
integrationen av e-tjänsten samt att säkerställa en effektiv hantering av 
kommunikationskanaler. Hemsidan är uppdaterad med sommaraktiviteter. 

 
3. För att få habiliteringsersättning ska man jobba minst fem timmar? 

Lucas Herngren besvarar frågan: 
För att erhålla habiliteringsersättning krävs närvaro i daglig verksamhet enligt 
följande 

- Heldag: minst 4 timmar och 15 minuter. 
- Halvdag: upp till 4 timmar och 15 minuter. 

Det framkommer önskemål från Charlotte Bengtsson, FUB, att det finns 
information på Alvesta kommuns webbplats om habiliteringsersättningens 
nivå. 
 

4. Kommunen skulle utbilda hörselombud under våren, vad har hänt med detta? 

Lucas Herngren besvarar frågan: 
Utbildning för hörselombud genomfördes den 14 juni 2023 av 
audionommottagningen. En utbildning är planerad till hösten. Utbildningen 
syftade till att stärka kompetensen inom området hörselstöd i kommunal 
verksamhet.  

Anders Snygg, HRF, är av uppfattningen att HRF blivit lovad att få bidra med sin 
kunskap vid utbildning av hörselombud. Lucas Herngren och Lars-Olof 
Petersson (S), tar med sig frågan till Region Kronoberg som är utförare av 
utbildningen  

5. Är det inte dags att inrätta en tjänst som syn- och hörselinstruktör, så att någon 
tjänsteperson tog ansvar för dessa frågor. Det finns numera i Växjö, Älmhult 
och Uppvidinge. 

Lucas Herngren besvarar frågan:  
Hänvisning: Se skrivelse från Omsorgsnämnden avseende uppdrag gällande 
syn- och hörselfrågor NOH 2021-00151 730. 

 

KTR § 14 

Övriga ärenden 

Efter samtycke informerar Thomas Haraldsson tillgänglighetsrådet att 
sammanträdet den 4 december 2025 flyttas till torsdagen den 27 november med ny 
tid kl 15.30, man kommer som vanligt en stund innan om man önskar fika.  

Fråga till Fredrik Rosendahl från föregående möte:  
Hur är det med allmänna regler kring utformning av entré, hur höga trösklar får 
vara, hur breda ingångar ska vara i de allmänna lokalerna osv.  

Det finns i boverkets regler något som heter tillgänglighetsnormen. Lutning på 
ramper, dörrbredder, storlek på badrum så man ska komma runt med rullstol. De 
utvecklas hela tiden och gamla hus har ju då gamla normer och är inte lika 
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tillgängliga. Man tittar då på om det finns hiss, om det är rätt dörrbredd, tillräcklig 
svängradie mm.  
Om man ser på nuvarande projekt som Stjärnhuset med storrenovering och på ett 
renoverat hus till exempel Eklövshusen på Sköldstavägen så är det dagens standard 
även om det är äldre hus.  

På Hagen och Ängen (Hagagårdsvägen, Ängagårdsvägen) låter man planlösningen 
vara samma som när husen byggdes, där finns det fortfarande 3-vånings utan hiss.  
Fredrik önskar återkoppling om man får vetskap kring hus där det behöver göras 
något tillgänglighetsanpassat så tar han det gärna med sig.  
 
Charlotte Bengtsson, FUB, visar upp foldern ”Om krisen och kriget kommer”, en 
lättläst version till boenden som skulle vara bra om fler boenden fick till sig. Lucas 
beställer, han säger vidare att det också krisövas mycket även utan broschyrerna.    


